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Rada ČUS převzala rezignaci Miroslava Jansty 

Rada České unie sportu převzala dopis právního zástupce Miroslava Jansty, v němž oznámil, že 
rezignuje na pozici předsedy České unie sportu. S touto informací byl také seznámen Výkonný 
výbor ČUS 18. března. Rada ČUS a Výkonný výbor ČUS vzaly rezignaci Miroslava Jansty na vědomí. 
Oficiálně odstoupí z funkce ke dni řádné Valné hromady 25. června 2025, kde se bude volit nový 
předseda ČUS.  

Miroslav Jansta patří k nejvýraznějším osobnostem českého sportovního prostředí. V roce 2012 byl 
zvolen poprvé předsedou České unie sportu, největší české sportovní organizace, která sdružuje 
naprostou většinu českých národních sportovních svazů, klubů a tělovýchovných jednot a má více 
než milion členů. Hned na počátku jeho působení odvrátil v ČUS insolvenční situaci, zachránil její 
bonitní majetek a v průběhu prvních čtyř let organizaci ekonomicky stabilizoval. Zároveň jako jeden 
z klíčových hráčů pravidelně jednal a dosahoval konkrétních úspěchů v jednání o zlepšení podmínek 
sportovního prostředí a posílení financování sportu. Prosazoval a dosáhl vzniku Národní sportovní 
agentury a podporoval rozvoj její činnosti. 

Miroslav Jansta se aktivně podílel na přípravě a úpravách sportovní legislativy a strategických 
vládních dokumentů. Vždy přitom prosazoval suverenitu sportovních spolků jako jednoho z pilířů 
občanské společnosti, reprezentace státu a zdraví národa. Jeho filozofií je decentralizované řízení 
sportu – kluby, jednoty a svazy jsou zcela autonomní. Prosadil přímé financování klubů 
prostřednictvím dotačního programu Můj klub. O jeho autoritě v českém sportu svědčí skutečnost, 
že v červnu 2024 byl zvolen na valné hromadě počtvrté za sebou předsedou ČUS hlasy téměř všech 
přítomných delegátů národních svazů a sportovních klubů. 

„V čele ČUS trval na detailních a veřejných výročních hospodářských zprávách. Rozhodně neřídil ČUS 
autokratickým způsobem, právě naopak. Zasedání rady i výkonného výboru řídil demokratickým 
způsobem a velmi často uměl přijmout názor druhých při řešení důležitých otázek. A právě pro to byl 
tak úspěšný a dosahoval výsledků,“ prohlásil Marek Hájek, místopředseda ČUS.  

„Předsednictví a sportovně organizační činnost v ČUS měl vedle své advokátní praxe jako svého 
koníčka. Z České unie sportu učinil významného hráče v zastupování sportovního prostředí. Úspěšně 
vyvedl ČUS z krize po pádu Sazky a ukázal, že i aktuální čtyřletý plán, včetně ustavení ministerstva 
sportu, je splnitelný a ČUS ho bude dále naplňovat,“ dodal Marek Pakosta, místopředseda ČUS.   
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